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Protokół Nr IV/2018 
z XL Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

 
 

 Sesja odbyła się w dniu 28 marca 2018 roku, w sali obrad Urzędu Gminy w Mszanowie. 
Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Wiśniewski o godzinie 10:30 otworzył obrady XL Sesji 
Rady Gminy. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum odpowiednie do podejmowania 
prawomocnych uchwal.     
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. Nieobecni radni: Anna Dymowska 
i  Andrzej Pieńczewski .  
Sesja trwała do godziny 12:40.  
 
Spoza członków Rady udział wzięli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski  
- Z-ca Wójta Agnieszka Paturalska-Miehlau 
- Skarbnik Gminy Joanna Artuszewska 
- radca prawny Zbigniew Drzystek 
- radna Powiatu Nowomiejskiego Barbara Grzywacz 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 2  
- przedstawiciel mediów 
Wykaz osób zaproszonych stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XXXIX  Sesji Rady Gminy. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Zapytania i wnioski. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Nowe Miasto Lubawskie na lata 2018 – 2034. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 
rok 2018. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach pomocy de 
minimis. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Nowe Miasto Lubawskie na okręgi wyborcze, 
ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego Centrum Kultury Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym 
Pacółtowo dz. 92/19. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym 
Pacółtowo dz. 332/1, 332/2, 332/3, 332/4. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadań z zakresu administracji rządowej, dotyczących 
utrzymania grobów i cmentarzy wojennych.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu ochrony środowiska dla Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie  na lata 2018-2021 z perspektywą na lata 2022-2025. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie w 2018r. 

17. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej  za 2017 rok 

a) sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny za 2017 rok oraz 
potrzeby na realizację zadania na 2018r.,  

b) sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Nowe Miasto 
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Lubawskie na lata 2016-2019 za okres roku 2017, 
c) sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za rok 2017.  
18. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
19. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
Przebieg obrad 
 
Ad 1 
Otwarcie nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Nie zgłoszono zmian do porządku obrad. 
 
Ad 3 
Wybór sekretarza obrad 
Sekretarzem obrad XL Sesji został radny Józef Karwowski. 
 
Ad 4 
Przyjęcie protokołu z XXXIX Sesji. 
 
Sekretarz XXXIX Sesji radny Zdzisław Domżalski poinformował, że zapoznał się z protokołem. 
Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie.  
Do protokołu nie wniesiono uwag. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z XXXIX Sesji Rady Gminy w dniu 6 
marca 2018r.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
  
Ad 5 
Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt przedłożył sprawozdanie z e swojej pracy oraz podległego urzędu za okres od dnia 9 lutego 
2018 r. do 27 marca 2018 r. 
10.02.2018r. 
- Pan Wójt wziął udział w rocznym zabraniu sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Bratianie. 
12.02.2018r. 
- Podpisał umowę z wykonawcą budowy ścieżki rowerowej na odcinku Bratian - Radomno. 
- Winszował z okazji 90-tych urodzin mieszkańcowi Gwiździn. 
14.02.2018r. 
- Wziął udział w spotkaniu dotyczącym technologii telemetrycznych służących do monitorowania 
sieci wodociągowych. 
15.02.2018r. 
- Pan Wójt spotkał się z Zastępcą Dyrektora Oddziału Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 
Autostrad w sprawie przejścia pieszego przez drogę  krajową nr 15 w związku z budową ścieżki 
pieszo-rowerowej w miejscowości Bratian. 
16.02.2018r. 
- Zawarł akt notarialny na zbycie lokalu mieszkalnego nr 20/6 o powierzchni użytkowej 55,00  m2 
wraz z przynależnym segmentem budynku gospodarczego o pow. 14,60 m2 oraz udziałem 
696/4900 części w nieruchomości wspólnej, oznaczonej działką gruntu nr 56/4 o pow. 0,2058 ha 
za łączną cenę 57.000,00 - cena po zastosowaniu bonifikaty 5.700,00 zł 
- Zawarł akt notarialny na zamianę działki gminnej nr 273/1 obręb Pacółtowo na działkę nr 215/3 
obręb Pacółtowo. Dopłata na rzecz mieszkanki ze względu na różnicę wartości nieruchomości w 
kwocie 331 zł. 
- Spotkał się z Przedstawicielem Gazety Nowomiejskiej w sprawie bieżącej współpracy. 
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17.02.2018r. 
- Wziął udział w Gminnych Igrzyskach Wsi zorganizowanych w Zespole Szkół im. Rodu 
Działyńskich w Bratianie. Zawody wygrała reprezentacja sołectwa Gwiździny. 
20.02.2018r. 
- Spotkał się z Dyrektorem i Zastępcą Dyrektora Szkoły Podstawowej w Jamielniku w celu 
rozpatrzenia możliwości uruchomienia niepublicznego przedszkola na bazie lokalowej Zespołu 
Szkół im. Jana Pawła II w Jamielniku. 
- Wziął udział w spotkaniu dotyczącym programu naprawczego dotyczącego drogi wojewódzkiej nr 
538. 
22.02.2018r. 
- Na zaproszenie Ministerstwa Środowiska, Sekretarza Stanu, Głównego Geodety Kraju, 
Pełnomocnika Rządu do spraw polityki Surowcowej Państwa Pan Wójt wziął udział w regionalnej 
konferencji dotyczącej polityki surowcowej Państwa. 
23.02.2018r. 
- Spotkał się z Dyrektorem firmy Energa. 
- Spotkał się z Prezesem Zakładu Usług Komunalnych w sprawie omówienia inwestycji dotyczącej 
sieci wodociągowej i stacji uzdatniania wody w Skarlinie. 
- Z-ca Wójta zawarł akt notarialny na sprzedaż działki 44/5 o pow. 0,0300 ha położonej w 
miejscowości Skarlin przeznaczonej na powiększenie sąsiedniej nieruchomości - cena 3 000 zł; na 
sprzedaż działki 399/3 o pow. 0,0461 ha położonej w miejscowości Skarlin przeznaczonej na 
powiększenie sąsiedniej nieruchomości - cena 2 100 zł; na zamianę działki gminnej nr 399/2 obręb 
Skarlin na działkę nr 402/2 obręb Skarlin (zamiana dróg) - bez dopłat ze względu na równe 
wartości. 
- Pan Wójt wziął udział w Gali Sportu Nowomiejskiego. 
24.02.2018r. 
- Wziął udział w spotkaniu członków Ochotniczej Straży Pożarnej w Chroślu. 
26.02.2018r. 
- pan Wójt spotkał się z Prezesem Zakładu Usług Komunalnych, księgowym i pracownikiem ZUK w 
celu omówienia możliwości finansowych w zakresie realizacji projektów. 
-Pracownik Referatu Drogownictwa reprezentował Wójta podczas warsztatów „Monitoring i 
Ewaluacja Strategii Rozwoju LGD Ziemia Lubawska". 
- Pan Wójt spotkał się z Marszałkiem Województwa. 
27.02.2018r. 
- Wziął udział w spotkaniu w Ambasadzie rosyjskiej w celu złożenia wniosku o przyznanie wizy. 
28.02.2018r. 
- Pan Wójt podpisał umowę z wykonawcą budowy świetlicy w Bagnie. 
- Spotkał się z Panią Sołtys z Jamielnika oraz przedstawicielką Rady Rodziców Szkoły 
Podstawowej w Jamielniku. 
- Pracownik Referatu Inwestycji uczestniczył w Zgromadzeniu Związku Gmin „Czyste Środowisko”, 
podczas którego podjęto uchwałę w sprawie przystąpienia do zadania inwestycyjnego w zakresie 
budowy Punktów Selektywnej Zbiórki Odpadów w gminie Morąg i w gminie Olsztynek w ramach 
Programu Infrastruktura i Środowisko 85% dofinansowania. 
2.03.2018r. 
- Pan Wójt wziął udział w uroczystości Dnia Święta Patrona Szkoły Podstawowej w Gwiździnach, 
podczas którego wręczyłem szkole pamiątkowy grawer nadania ks. Kazimierzowi Wróblewskiemu 
tytułu „Zasłużony dla Gminy Nowe Miasto Lubawskie".  
3.03.2018r. 
- Wziął udział w walnym zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej w Skarlinie. 
6.03.2018r. 
- Spotkał się z Prezesem ZUK w sprawach dotyczących inwestycji. 
- Spotkał się z Koordynatorem sportu gminnego w celu przygotowania reprezentacji gminy na 
Wojewódzkie Halowe Igrzyska Samorządowe. 
- Wziął udział we wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy oraz sesji Rady Gminy. 
- Na zaproszenie Welskiego Parku Krajobrazowego Pracownik Referatu Inwestycji reprezentował 
Wójta podczas spotkania pt. „Oznakowanie turystyczne szlaku kajakowego rzeką Wel". 
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Stowarzyszenie WYBUDOWANIA  planuje pozyskać środki i oznakować szlak kajakowy rzeki Wel. 
Spotkanie odbyło się w siedzibie Welskiego Parku Krajobrazowego w Jeleniu. Przedstawiono 
projekty znaków zgodne z wymogami (bez umieszczania reklam). Stowarzyszenie czeka na 
ogłoszenie konkursu przez LGD. 
- Wziął udział w Konferencji pt. Skuteczne zarządzanie odorami w gospodarce komunalnej. 
- Z okazji Dnia Kobiet złożyłem życzenia mieszkankom Gryźlin. 
7.03.2018r. 
- Spotkał się z przedstawicielem Koła Łowieckiego Odyniec.  
- Spotkał się z Bibliotekarkami Gminnymi. 
- Z okazji Dnia Kobiet złożyłem życzenia mieszkankom Skarlina i Lekart. 
8.03.2018r. 
- Z okazji Dnia Kobiet złożyłem życzenia mieszkankom Jamielnika, Tylic i Bratiana. 
9.03.2018r. 
- Na zaproszenie Marszałka Województwa wraz z Sołtysami wziął udział w uroczystościach z 
okazji Samorządowego Dnia Sołtysa. 
11.03.2018r. 
- Z okazji Dnia Kobiet złożyłem życzenia mieszkankom Mszanowa, Chrośla i Radomna. 
12.03.2018r. 
- Wziął udział w szkoleniu pt. "Savoir-vivre i elementy protokołu dyplomatycznego". 
- Pan Wójt podczas zebrań wiejskich spotkał się z mieszkańcami Mszanowa i Nawry. 
13.03.2018r. 
- Spotkał się z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych. 
- Spotkał się z przedstawicielami brokera ubezpieczeniowego w celu omówienia warunków 
ubezpieczenia gminy. 
- Spotkał się z Prezesem ZUK w celu omówienia jakości wody w Jamielniku. 
- Pan Wójt podczas zebrań wiejskich spotkał się z mieszkańcami Pustek i Radomna. 
14.03.2018r. 
- Spotkał się z Prezesem firmy Kombud. 
- Wziął udział w posiedzeniu Rady Powiatowej Warmińsko-Mazurskiej Izby Rolniczej w Powiecie 
Nowomiejskim. 
- Kierownik Referatu Oświaty w imieniu Wójta wręczyła nagrody uczestnikom XIX Gminnego 
Konkursu Ortograficznego organizowanego w Szkole Podstawowej w Jamielniku. 
- Z okazji 50-lecia pożycia małżeńskiego Pan Wójt wręczył medale parom z terenu naszej gminy. 
- Pracownik Referatu Drogownictwa Jacek Wolski reprezentował Wójta podczas Walnego 
Zebrania Sprawozdawczo-Wyborczego Lokalnej Grupy Działania Ziemia Lubawska. Wybrano 
nowe władze stowarzyszenia. Pracownik naszego urzędu – Jacek Wolski został członkiem 
zarządu.  
- Pan Wójt podczas zebrań wiejskich spotkał się z mieszkańcami Nowego Dworu Bratiańskiego i 
Chrośla. 
15.03.2018r. 
- Spotkał się z Dyrektorem Lasów Państwowych w Olsztynie w celu omówienia kwestii 
dofinansowania drogi w Pustkach. 
- Pan Wójt spotkał się Dyrektorem oraz Pracownicą Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa w 
celu omówienia kwestii dofinansowania budowy sieci kanalizacji sanitarnej w Bagnie. 
- Pan Wójt podczas zebrań wiejskich spotkał się z mieszkańcami Bagna i Gryźlin. 
16.03.2018r. 
- Spotkał się z przedstawicielem Iławskiego Centrum Sportu w celu omówienia kwestii organizacji 
Maratonu Pięciu Jezior. 
- Komendant Ochotniczych Straży Pożarnych reprezentował Wójta podczas zebrania 
koordynacyjnego obrony przeciwpożarowej organizowanego przez Nadleśnictwo Brodnica. 
- Na zaproszenie Wydawcy i Redakcji Gazety Olsztyńskiej i Dziennika Elbląskiego Pan Wójt wziął 
udział w uroczystej gali Super Sołtys 2018, podczas której tytuł Srebrnego Super Sołtysa Powiatu 
Nowomiejskiego odebrał Pan Ryszard Pruchniewski – Sołtys Lekart. 
19.03.2018r. 
- Na zaproszenie Starosty Powiatu Nowomiejskiego i Przewodniczącej Rady Organizacji 
Pozarządowych wziął udział w konferencji Rady Organizacji Pozarządowych Powiatu 
Nowomiejskiego oraz spotkaniu animacyjnym. 
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20-21.03.2018r. 
- Spotkał się z przedstawicielami władz miasta Sowieck, aby omówić kwestię wspólnego 
wnioskowania o środki w ramach Programu Transgranicznego Polska - Rosja. Z tego programu 
zamierzamy wybudować kanalizację i oczyszczalnię ścieków w Jamielniku. Cele związane z wizytą 
dotyczące omówienia założeń programowych i planów inwestycyjnych oraz stworzenia dobrego 
klimatu pod dalszą współpracę zostały osiągnięte.   
21.03.2018r. 
- Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej reprezentowała Wójta podczas spotkania w sprawie 
powołania zespołu ds. ekonomii społecznej. 
22.03.2018r. 
- Spotkał się z Ks. Kanonikiem  Grzegorzem Bohdanem – Dyrektorem Caritas  Brodnica  w 
sprawie współpracy w 2018 r. 
- Spotkałem się z Przedstawicielami Banku Żywności w celu omówienia możliwości wdrożenia 
Programu Dożywiania na terenie naszej gminy w okresie od kwietnia do czerwca br. 
- Pan Wójt podczas zebrań wiejskich spotkał się z mieszkańcami Skarlina i Lekart. 
23.03.2018r. 
- Na zaproszenie samorządowców powiatu braniewskiego w związku z zaistniałą sytuacją 
kryzysową na nieutwardzonych drogach gminnych i powiatowych Kierownik Referatu 
Drogownictwa reprezentował Wójta w spotkaniu w celu omówienia zaistniałej sytuacji oraz 
wypracowania rozwiązań. 
- Pan Wójt spotkał się Zastępcą Dyrektora Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. 
24.03.2018r. 
- Pan Wójt wziął udział w Wojewódzkich Halowych Igrzyskach Samorządowych o Puchar 
Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Reprezentacja naszej gminy zajęła wysokie IV 
miejsce. 
26.03.2018r. 
- Pan Wójt podpisał akt notarialny z Gminą Biskupiec, na podstawie którego Gmina Nowe Miasto 
Lubawskie przejęła od Gminy Biskupiec fragment drogi Jamielnik – Lekarty. 
- Wręczył medale z okazji 50-lecia pożycia małżeńskiego trzem parom. 
- Uczestniczył w zebraniach wiejskich w Pacółtowie i Tylicach. 
27.03.2018r. 
- Spotkał się z przedstawicielem firmy Iwendo w celu omówienia możliwości podłączenia kolejnych 
miejscowości do sieci światłowodowej szerokopasmowego Internetu. 
- Na zaproszenie Warsztatów Terapii Zajęciowej Nowe Miasto Lubawskie Dyrektor Ośrodka 
Pomocy Społecznej wzięła udział w organizowanym przez nich śniadaniu wielkanocnym. 
- Pan Wójt uczestniczył w zebraniach wiejskich w Kaczku i Bratianie. 
 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności wójt i urzędnicy podejmowali następujące działania: 
 W okresie od 8 lutego do 26 marca br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- utwardzono żwirem ul. Cichą w Bratianie (40 ton), 
- utwardzono gruzem drogi gminne w Jamielniku, Nowym Dworze Bratiańskim, Bratianie, 
Pustkach, Pacółtowie, Chroślu, Nawrze, Skarlinie (720 ton), 
- wycięto zakrzaczenia przy drogach gminnych Chrośle – Gryźliny, Gryźliny – Radomno, 
- przeprowadzono prace porządkowe w okolicach Orlika, oraz prace porządkowe polegające na 
uprzątnięciu zalegającego piasku przy krawężnikach i chodnikach, 
- zdemontowano płoty przeciwśnieżne. 

 
Przeprowadzono zamówienia publiczne do 30 tys. euro na:  

- prowadzenie kompleksowej usługi nadzoru inwestorskiego nad zadaniem inwestycyjnym 
prowadzonym pod nazwą: „Budowa ścieżki rowerowej Bratian – Iława – Etap I Bratian - 
Radomno”, 
- dostawę artykułów biurowych i materiałów eksploatacyjnych do drukarek i kserokopiarek na 
potrzeby Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- prowadzenie kompleksowych usług nadzoru inwestorskiego nad zadaniem inwestycyjnym 
prowadzonym pod nazwą: „Kompleksowa termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej w 
Skarlinie, 
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- opracowanie operatów szacunkowych wartości nieruchomości na potrzeby realizacji zadań 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- przebudowę dróg w Gwiździnach, 
- wykonanie dokumentacji projektowej dla zadania: „Przebudowa istniejącej sieci kanalizacji 
sanitarnej w miejscowości Bagno”. 

Przeprowadzono zamówienia publiczne powyżej 30 tys. euro na: 
- kompleksową usługę oświetlenia ulic, dróg i innych otwartych terenów publicznych na terenie 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- budowę świetlicy wiejskiej w miejscowości Bagno, 
- przebudowę remizy strażackiej w miejscowości Chrośle – przetarg unieważniono. 

W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec lutego 2018 r. było 269 
zarejestrowanych osób bezrobotnych (w tym 165 kobiet), czyli o 3 osoby więcej niż według stanu 
na koniec stycznia 2018 r. 

Zakończono nabór wniosków na dofinansowanie utylizacji azbestu. Wpłynęło 31 wniosków na 
około 84 Mg eternitu. Dnia 30 marca upływa termin składania wniosków do Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.  

W terminie od 1 lutego do 28 lutego 2018 r. złożono 271 wniosków o zwrot podatku 
akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej. Kwota 
dokonanego zwrotu podatku akcyzowego wyniesie 458 383,28 zł. 

W dniach 5-9 luty 2018r. zespół kontrolny z Warmińsko-Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego 
w Olsztynie przeprowadził kontrolę realizacji przez samorząd terytorialny zadań zleconych 
administracji rządowej wynikających z ustawy o pomocy państwa w wychowaniu dzieci (500+). Na 
podstawie ustaleń kontroli działalność OPS oceniono pozytywnie.  
- W dniach 11 maj - 15 czerwca obchodzone są Warmińsko-Mazurskie Dni Rodziny pod hasłem 
"Rodzina-Dom -Ojczyzna". Dyrektor OPS prosi organizatorów o podanie terminów imprez do 23 
kwietnia 2018r. 
- W dniach 22-23 marca 2018r. pracownicy OPS przeprowadzili coroczną kontrolę Niepublicznego 
Żłobka "Pod wierzbą" w Mszanowie w zakresie warunków i jakości świadczonej opieki. Protokół 
jest w trakcie opracowywania. 
 
Zarządzenia wydane w okresie od 7 lutego do 28 marca 2018r.     
W dniu 7 lutego 2018 roku wydano następujące zarządzenia: 
- w sprawie udzielenia upoważnienia Dyrektorowi Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie do prowadzenia postępowań w sprawach świadczenia 
wychowawczego i do wydawania w tych sprawach decyzji, 
oraz 4 zarządzenia w sprawie upoważnienia pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej  do 
prowadzenia postępowań w sprawach świadczenia wychowawczego, 
W dniu 12 lutego 2018 roku wydano następujące zarządzenia: 
- w sprawie wyboru ofert na wykonanie w 2018 roku zadań samorządu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie przez organizacje pozarządowe oraz podmioty wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 
- w sprawie zasad zwrotu kosztów przejazdu uczniów niepełnosprawnych oraz ich rodziców, 
opiekunów lub opiekunów prawnych z miejsca zamieszkania do szkoły lub ośrodka 
umożliwiającego realizację obowiązku szkolnego i obowiązku nauki w przypadku zapewnienia 
dowozu i opieki przez rodziców, opiekunów lub opiekunów prawnych, 
- w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, 
-  w sprawie przyjęcia gminnej ewidencji zabytków Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
W dniu 14 lutego 2018 roku wydano zarządzenie w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości, 
oznaczonej działką ewidencyjną nr 120/18, położonej w obrębie geodezyjnym Pacółtowo, gmina 
Nowe Miasto Lubawskie, 
W dniu 15 lutego 2018 roku wydano następujące zarządzenia: 
- w sprawie wyboru ofert na wykonanie w 2018 roku zadań samorządu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie przez organizacje pozarządowe oraz podmioty wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 
- w sprawie zatwierdzenia diagnozy potrzeb edukacyjnych szkół, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto Lubawskie, 
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W dniu 23 lutego 2018 roku wydano zarządzenie w sprawie wyboru ofert na wykonanie w 2018 
roku zadań samorządu Gminy Nowe Miasto Lubawskie przez organizacje pozarządowe oraz 
podmioty wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 
W dniu 28 lutego 2018 roku wydano następujące zarządzenia: 
- w sprawie ustalenia harmonogramu zebrań wiejskich, 
- w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2018 rok, 
- w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2018 rok oraz 
zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 
Gminie Nowe Miasto Lubawskie odrębnymi ustawami na 2018 rok, 
W dniu 6 marca 2018 roku wydano zarządzenie w sprawie zmiany zarządzenia w sprawie 
powołania składu Gminnego Zespołu ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie przy Gminnym 
Ośrodku Pomocy Społecznej w Mszanowie, 
W dniu 6 marca 2018 roku wydano następujące zarządzenia: 
- o zmianie zarządzenia w sprawie ustalenia harmonogramu zebrań wiejskich, 
- w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie do zasobu mienia komunalnego nieruchomości Skarbu 
Państwa, składającej się z działki oznaczonej numerem ewidencyjnym 18/14, położonej w obrębie 
geodezyjnym Bratian, 
W dniu 13 marca 2018 roku wydano następujące zarządzenia: 
- w sprawie wydzielenia z zasobu mieszkaniowego Gminy Nowe Miasto Lubawskie lokalu 
socjalnego, 
- w sprawie realizacji pozamilitarnych przygotowań obronnych Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
w 2018 roku, 
W dniu 14 marca 2018 roku wydano zarządzenie w sprawie sposobu dokumentowania przebiegu 
załatwiania i rozstrzygania spraw w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
W dniu 23 marca 2018 roku wydano zarządzenie w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie za 2017 rok, 
W dniu 26 marca 2018 roku wydano zarządzenie w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 
przyjęcie do zasobu mienia komunalnego nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miejskiej 
Nowe Miasto Lubawskie. 
 

Pan Wójt pogratulował Panu sołtysowi z Lekart Ryszardowi Pruchniewskiemu otrzymanych 
w ostatnim czasie wyróżnień. Pierwsze wyróżnienie wręczył Marszałek Województwa na spotkaniu 
zorganizowanym z okazji Dnia Sołtysa. Kolejne wyróżnienie Pan sołtys otrzymał z rąk Kapituły 
konkursowej zorganizowanej przez Dziennik Elbląski i Gazetę Olsztyńską. Pan sołtys zapracował 
za te wyróżnienia. W Lekartach mamy ożywione życie społeczne. Dużo się dzieje ostatnio. 
Sołectwo wygrało 2 konkursy organizowane przez fundację TESCO. Najbardziej cieszy to, że w 
dużej świetlicy pobudowanej w drugiej połowie lat osiemdziesiątych powstał Kącik Malucha i 
biblioteczka. Mieszkańcy przychodzą tam spędzać czas. W świetlicy prowadzone są  zajęcia 
wyrównawcze dla dzieci. Tam odrabiają lekcje pod okiem emerytowanych nauczycieli z tej 
miejscowości. Pan Wójt pogratulował i życzył dalszego rozwoju sołectwa.  
 
Pan sołtys Ryszard Pruchniewski podziękował za nominacje do  wyróżnienia, za nominacje do 
konkursu SMS-owego „Super sołtys”. Pan sołtys wyraził zadowolenie z powodu otrzymanych 
wyróżnień, co zobowiązuje do dalszej pracy. Zaprezentował nagrody i zachęcał do współpracy. 
Dzisiaj kończymy projekt z TESCO, a w najbliższych dniach oddajemy kolejny grant  do TESCO.  
 
Pan Wójt poinformował, że na Igrzyskach samorządowych, Gmina otrzymała puchar za zdobycie 
IV miejsca. Igrzyska odbywały się w Orzyszu.  
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski: 
Wiceprzewodnicząca Rady Edyta Gorzka potwierdziła ustnie wniosek złożony na zebraniu 
wiejskim w Gryźlinach. Chodzi o kapitalny remont drogi Gryźliny-Lekarty. Prosiła o udrożnienie tej 
drogi w jak najszybszym terminie, później gruntowny remont. Mieszkańcy interweniują, że nie 
mogą poruszać się tą drogą.  
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Radny Mirosław Dajos prosił, aby Pan Wójt pochylił się nad drogą należącą do dawnej Agencji. W 
tej chwili są tam koleiny głębokie na 70 cm. Jeżdżą tam maszyny leśne.  
 
Radny Zdzisław Domżalski skierował sprawę do Pani radnej powiatu. Na spotkaniu, Dyrektor 
Zarządu Dróg Powiatowych mówił, że na drodze Gwiździny – Mroczno będzie wycinka dużej ilości 
drzew. Do tej pory wycięto kilka, czy coś wiadomo w tej sprawie.  
 
Pani sołtys Grażyna Bąkowska – w ubiegłym roku był remontowany odpływ deszczówki. Teraz w 
miejscu gdzie spływa woda, rów zapada się i tworzy się zastoisko. 
 
Radna Edyta Gorzka dopowiedziała, że remont wykonywał zakład komunalny. Rów zapadł się i 
woda wybija w piwnicach.  
 
Sołtys Roman Sienkowski – chodzi o wycinkę topoli przy rzece Wel w stronę młyna. Kiedyś był już 
wniosek składany, ale może ponowić. Wycinką zainteresowana jest właścicielka pobliskiego 
zakładu fryzjerskiego, która jest zmuszona sprzątać liście. 
 
Sołtys Ryszard Pruchniewski zgłosił problem do radnej powiatu dotyczący służby zdrowia. Coraz 
częściej spotykamy się z krytyką, ale również odczuwamy na sobie. Stan leczenia naszych 
mieszkańców i pacjentów jest okropny. Należało by pochylić się nad podmiotami, które prowadzą 
lecznictwo dlaczego jest tak słaby stopień leczenia. Naprawdę ludzie narzekają, a nie wszyscy 
mają pieniądze na prywatne leczenie.  
 
Sołtys  Karol Gogolin zapytał radną powiatu o drogę powiatową od mostku na Drwęcy w stronę 
Radomna. Chodzi o fragment przy moście i na dojeździe do drogi powiatowej, która jest 
wyremontowana. Stan tej drogi jest straszny. Od jesieni jest ustawiony znak ograniczenia 
prędkości do 20 km/h. Nie powinno tak być, że na taki okres jest ograniczenie. Co dalej z tą drogą.  
Nadaje się o kapitalnego remontu.  
W związku ze spotkaniem Pana Wójta o przedstawicielem Lasów Państwowych w sprawie drogi w 
Pustkach zapytał, jaki jest wniosek z tego spotkania.  
 
Radny Przemysław Kotewicz złożył wniosek, który został zgłoszony na zebraniu w Radomnie, a 
dotyczący studni przy drodze powiatowej Radomno – Jamielnik. Chodzi o ostry zakręt za dawnym 
przejazdem kolejowym w stronę Jamielnika. Po prawej stronie jest duży wykop, który był 
realizowany przy starej instalacji  i tam była umieszczona studnia, która jest niezakryta. Druga 
sprawa to zakręt. Jest na tyle ostry i niebezpieczny, że szczególnie w okresie jesienno-zimowym 
można wpaść w poślizg. Czy tego zakrętu nie można zabezpieczyć barierką.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał o nową skrzynkę elektryczną, która ma zasilać świetlicę 
wiejską w Nawrze. O sprawie Przewodniczący mówił również na zebraniu. Czy problem został 
doprecyzowany.  
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie na lata 2018 – 2034. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący 
zapytał, czy są pytania.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XL/305/2018 w sprawie zmian w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Nowe Miasto  Lubawskie na lata 2018 – 2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4  do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Nowe Miasto Lubawskie na rok 
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2018. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący 
zapytał, czy są pytania.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XL/306/2018 w sprawie 
dokonania zmian w bud żecie Gminy na rok 2018. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący 
zapytał, czy są pytania.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XL/307/2018 w sprawie 
zwolnie ń od podatku od nieruchomo ści w ramach pomocy de minimis. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Nowe Miasto Lubawskie na okręgi wyborcze, 
ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 
 
Insp. ds. obsługi rady wyjaśniła, że zmienia się granicę okręgów w Jamielniku. Ulica Studa 
Wybudowanie do tej pory była w okręgu po prawej stronie ulicy Nowomiejskiej, a teraz została 
przypisana do granicy okręgu po lewej strony ulicy Nowomiejskiej, zgodnie z jej przebiegiem w 
terenie. 
 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XL/308/2018 w sprawie  
podziału Gminy Nowe Miasto Lubawskie na okr ęgi wyborcze, ustalenia ich granic 
i numerów oraz liczby radnych wybieranych w ka żdym okr ęgu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7  do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego Centrum Kultury Nowe Miasto Lubawskie 
z/s w Mszanowie. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący 
zapytał, czy są pytania.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XL/309/2018 w sprawie  
zmiany Statutu Gminnego Centrum Kultury Nowe Miasto  Lubawskie z/s w Mszanowie . 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
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przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Pacółtowo dz. 92/19. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący 
zapytał, czy są pytania.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XL/310/2018 w sprawie  
przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrze nnego 
gminy Nowe Miasto Lubawskie w obr ębie geodezyjnym Pacółtowo. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Pacółtowo dz. 332/1, 
332/2, 332/3, 332/4. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący 
zapytał, czy są pytania.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XL/311/2018 w sprawie  
przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrze nnego 
gminy Nowe Miasto Lubawskie w obr ębie geodezyjnym Pacółtowo. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10  do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
 
Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadań z zakresu administracji rządowej, dotyczących 
utrzymania grobów i cmentarzy wojennych.  
 
Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji. Przewodniczący zapytał, czy 
są pytania. Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XL/312/2018 w sprawie  
przyj ęcia zadań z zakresu administracji rz ądowej, dotycz ących utrzymania grobów i 
cmentarzy wojennych.  
Uchwała stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
 
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu ochrony środowiska dla Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie  na lata 2018-2021 z perspektywą na lata 2022-2025. 
 
Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji. Przewodniczący zapytał, czy 
sa pytania. Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XL/313/2018 w sprawie 
przyj ęcia Programu ochrony środowiska dla Gminy Nowe Miasto Lubawskie  na lata 2018-
2021 z perspektyw ą na lata 2022-2025. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
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Ad 16 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie w 2018r. 
 
Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji. Przewodniczący zapytał, czy 
są pytania. Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XL/314/2018 w sprawie  
przyj ęcia programu opieki nad zwierz ętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno ści 
zwierz ąt na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie w 2018r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
 
Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę, po czym wznowił obrady. 
 
Ad 17  
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej  za 2017 rok 

a) sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny za 2017 rok oraz 
potrzeby na realizację zadania na 2018r.,  

b) sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie na lata 2016-2019 za okres roku 2017, 

c) sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych za rok 2017.  

Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu. 
Sprawozdania wymienione w punktach 17a, 17b oraz 17c stanowią kolejno załączniki nr 15, 16 i 
17 do niniejszego protokołu. 
 
Sprawozdania w formie prezentacji multimedialnej przedstawiła Dyrektor Ośrodka Pomocy 
Społecznej Anna Pijaczyńska. 
 
Do sprawozdań nie zadano pytań. 
 
Ad 18 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
 
Uzupełnienie odpowiedzi na wnioski i zapytania zgłoszone na Sesji w dniu 9 lutego 2018r. 
- Sołtys wsi Gwiździny – Pan Ireneusz Dąbrowski zgłosił, że nie świecą się dwie lampy. 
Odp.: Lampy zostały naprawione. 
- Sołtys Jamielnika – Pani Barbara Wolff zgłosiła, że dwie lampy nie świecą. 
Odp.: Oświetlenie drogowe zostało naprawione. 
- Sołtys Jamielnika - Pani Barbara Wolff prosiła o naprawę pleksy na barierkach przy wiadukcie - 
Sprawa zgodnie z właściwością kompetencyjną została przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych 
Nowe Miasto Lubawskie. 
- Wiceprzewodnicząca Rady - Pani Edyta Gorzka wnioskowała o naprawę drogi Gryźliny – Lekarty. 
Odp.:Droga zostanie naprawiona niebawem, gdy tylko będą odpowiednie warunki pogodowe. 
- Sołtys Radomna - Pani Paulina Ewertowska wnioskowała o naprawę drogi nad jeziorem. 
Odp.: W dwóch najbardziej nieprzejezdnych miejscach nawieziono 40 ton kruszywa gruzowego. 
Jak tylko będą odpowiednie warunki pogodowe prace będą kontynuowane. 
 
 
- Sołtys  wsi Gwiździny – Pan Ireneusz Dąbrowski wnioskował o bieżącą naprawę drogi pod Tylice, 
sugerując wykorzystanie materiału zdeponowanego na poboczu. 
Odp.: Sugestia Pana sołtysa została uwzględniona i materiał z pobocza zostanie wykorzystany na 
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częściową naprawę drogi pod Tylice. 
- Radny Pan Mirosław Dajos wnioskował o remont drogi na Studzie wskazując, iż należy zacząć 
od osuszenia terenu. 
Odp.: Na wiosną bieżącego roku zaplanowano kapitalny remont tej drogi wraz z odtworzeniem 
przydrożnych rowów.  
- Przewodniczący Rady – Pan Zbigniew Wiśniewski wnioskował o wystosowanie pisma do Agencji 
Nieruchomości Rolnych, o zagospodarowanie wody na własnym terenie, gdyż spływa ona na 
naszą działkę i niszczy drogę.  
Odp.: Wniosek został zrealizowany. Stosowne pismo zostało wysłane Krajowego Ośrodka 
Wsparcia Rolnictwa (następca prawny Agencji Nieruchomości Rolnych) w sprawie 
zagospodarowania przez KOWR wód opadowych we własnym zakresie tj. w granicach działek 
należących do KOWR. 
 
- radnej Edycie Gorzka w sprawie ponowienia wniosku o remont drogi Gryźliny – Lekarty, Wójt 
odpowiedział, że naprawa tej drogi jest zaplanowana na bieżący rok i nastąpi jak tylko pozwolą 
warunki. 
 
- Radnemu Mirosławowi Dajosowi w sprawie naprawy drogi, która jest własnością dawnej Agencji 
Nieruchomości Rolnych. Są tam koleiny głębokości około 70cm. Wójt odpowiedział, że wniosek  
został wysłany do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa, który jest następcą Agencji 
Nieruchomości Rolnych. 
 
- Radnemu Zdzisławowi Domżalskiemu w sprawie wycinki drzew przy drodze powiatowej 
Gwiździny – Mroczno, czy będzie dalsza wycinka. Wniosek zostanie przekazany zgodnie z 
właściwością do Zarządu Dróg Powiatowych. 
 
- Sołtys wsi Bagno w sprawie remontu deszczówki. 
Pani Wiceprzewodnicząca Rady dopowiedziała, że w ubiegłym roku zakład komunalny naprawiał 
tę deszczówkę. Obecnie rura pękła i nie odprowadza wody, co powoduje, że w piwnicach w 
blokach jest woda.  
Wójt odpowiedział, że skieruje wniosek do Zakładu Usług Komunalnych, który w ubiegłym roku 
naprawiał tę rurę. 
 
- Sołtysowi Romanowi Sienkowskiemu w sprawie wycinki drzew przy rzece Wel w stronę młyna w 
Bratianie Wójt odpowiedział, że jest to teren Polskiego Związku Wędkarskiego. 
 
Pani Alina Ławicka – insp. ds. ochrony środowiska wyjaśniła, że skontaktowała właścicielkę 
zakładu fryzjerskiego znajdującego się w tej okolicy zainteresowaną również wycinką tych drzew z 
Polskim Związkiem Wędkarskim. Sprawa ma być załatwiana bez pośrednictwa Gminy. Pani 
Ławicka wyjaśniła jak przebiega granica Rezerwatu Rzeki Drwęcy w tym rejonie, co ma wpływ na 
decyzję o usunięcie drzew.  
 
- Panu sołtysowi z Lekart Ryszardowi Pruchniewskiemu w sprawie stanu leczenia naszych 
mieszkańców odpowiedzi udzieliła Pani radna Powiatu Barbara Grzywacz.  
 
Pani radna poinformowała o sytuacji w Szpitalu Powiatowym w Nowym Mieście Lubawskim, 
kosztach remontu oddziału chirurgicznego i jego dofinansowaniu od Marszałka Województwa w 
kwocie 3,5 mln zł oraz własnych środkach Powiatu w kwocie 4,5 mln zł przeznaczonych na ten 
remont. Bardzo dużym problemem jest brak lekarzy. Brak obsady lekarskiej skutkuje zamknięciem 
oddziału. Natomiast przychodnie funkcjonujące w Nowym Mieście Lubawskim są niepublicznymi i 
powiat nie ma żadnych kompetencji w stosunku do nich. Zarząd Powiatu zamierza zorganizować 
spotkanie służb medycznych – dyrekcji szpitala, ordynatorów oddziałów, właścicieli przychodni z 
udziałem wójtów  z terenu powiatu. 
 
-  Panu sołtysowi Karolowi Gogolinowi w sprawie remontu drogi powiatowej na odcinku przed 
mostem. Drugi wniosek dotyczył Gminy. Pan sołtys pytał o spotkanie Wójta z Dyrektorem 
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Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Olsztynie w sprawie dofinansowania z funduszu 
leśnego budowy drogi w Pustkach. Pan Wójt odpowiedział, że nowy Dyrektor obiecał wsparcie, nie 
mniej wiemy już nieoficjalnie, że dofinansowania nie będzie, ani na drogę w Pustkach, ani na 
drogę Lekarty – Jamielnik.  
 
- Panu Przemysławowi Kotewiczowi wnioskującemu o zabezpieczenie studzienki przy drodze 
powiatowej z Radomna do Jamielnika, chodzi o miejsce przy dawnym przejeździe kolejowym. 
Ustalimy na czyim gruncie studzienka znajduje się, czy to jest pas drogi powiatowej, czy 
nieruchomość Lasów Państwowych, czy gminy  i według właściwości wniosek przekażemy. Jeżeli 
chodzi o zabezpieczenie barierką  drogi, to wniosek do powiatu przekażemy.  
 
- Panu radnemu Zbigniewowi Wiśniewskiemu w sprawie nowego przyłącza energetycznego do 
świetlicy wiejskiej, Wójt odpowiedział, że fizycznie zostało wykonane. Szafka wisi na budynku, ale 
zasilanie wewnątrz budynku jest jak w poprzednim stanie. Sprawa utknęła w energetyce. Tam 
zawsze długo trwa załatwianie formalności. Myślę, że do kolejnej sesji ze sprawą się uporamy. 
Jesteśmy w trakcie załatwiania tych spraw z energetyką.  
 
Pan Wójt poinformował, że wpłynął też wniosek pisemny Pani sołtys z Pacółtowa, która zwraca się 
z prośbą o przeprowadzenie wizji lokalnej na drodze gminnej prowadzącej  do dwóch gospodarstw 
i zakładu naprawy samochodów w Pacółtowie. Droga ta jest zbyt wąska, co uniemożliwia mijanie 
dwóch pojazdów, zwłaszcza rolniczych. W dodatku teren jest górzysty o słabej widoczności. 
Rozwiązanie tego problemu jest możliwe przez stworzenie wysepki umożliwiającej bezkolizyjne 
mijanie się pojazdów. Jak Pani sołtys wnioskuje w pierwszej kolejności dokonamy takiej wizji 
lokalnej i na miejscu ocenimy zasadność wykonania zatoczki w celu mijania.  
 
Ad 19 
Zamknięcie obrad Sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Wiśniewski 
zamknął obrady XL Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie.  
 
 
 
Sekretarz obrad                                                              Przewodniczący Rady Gminy  
Józef Karwowski                                                                    Zbigniew Wiśniewski 
 
 


